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Készült: Kesztölc község Képviselő-testületének ülésén 2011. szeptember 28-án. 

Ülés helye: Polgármesteri Hivatal Tanácsterme 

 

Jelen vannak:  Radovics Istvánné,  Nebehaj Rudolfné,   Simonek Antal, Szivek Péter 

képviselők, 

Vöröskői István alpolgármester, 

Gaál Lajos polgármester, 

Bognárné dr. Solymoskövi Veronika jegyző, jkv.- vezető 

 

Gaál Lajos: Tisztelettel köszöntöm a megjelenteket. Megállapítom, hogy a megválasztott 

képviselők száma 7 fő, jelen van 6 fő, az ülés határozatképes.  

 

Napirendi pontok: 

 

1. Tájékoztató a hulladékgazdálkodással kapcsolatos várható változásokról 

2. Közműkérelem 

3. Súlykorlátozás az Öregfalu útjaira 

4. Tájékoztató a Kesztölci Szlovák Kisebbségi Önkormányzat 2011.évi 

tevékenységéről 

5. Népszámlálás a nemzetiség tükrében 

6. Bursa Hungarica ösztöndíj a 2011/2012-es tanévre 

7. Beszámoló az I. félévi gazdálkodásról 

8. Beszámoló a DTKT I. félévi tevékenységéről 

9. Közmeghallgatás időpontjának kitűzése 

10. Játszótéri ajánlatok értékelése 

11. Beszámoló a két ülés közötti időszak eseményeiről és a lejárt határidejű 

határozatok végrehajtásáról 

 

Aki az előterjesztett napirenddel egyetért, kézfelemeléssel jelezze!  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 83/2011. (IX. 28.) KKÖKt. 

határozata az ülés napirendjének elfogadásáról 

 

Kesztölc Község Képviselő-testülete elfogadja az ülés előterjesztett napirendjét. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

1. Napirendi pont:  

Tájékoztató a hulladékgazdálkodással kapcsolatos várható változásokról 

Gaál Lajos: Köszönti a Saubermacher Magyarország Kft. Esztergomi fiόk telepvezetőjét,  

Kifferné Héder Andreát és átadja a szót a tájékoztató megtartására.    

Kifferné Héder Andrea   Saubermacher Magyarország Kft. Esztergomi fiόk telep-

vezetője: Amikor az anyag készült, a törvény-tervezet korábbi változat volt, e hét elején jött 

meg a friss. Főbb elemeiben nem változott. A szelektív gyűjtés került előtérbe. Az anyagi 

része is erre ösztönöz.  A községgel kötött hulladékszállítási szerződés 2012. májusáig szól, 

de lehetőség van az év végéig meghosszabbítani. Célszerű lenne ezt megtenni, mert 2013-tól 
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lényegi kérdésekben változik a szerződő felek minősége. Itt szerepet kap, hogy változik az 

önkormányzati törvény is. Elveszik a hulladék szállítás feladatát az önkormányzatoktól. A 

tervezett törvényi változás szerint önkormányzati többségi tulajdonú cégek láthatják el a 

feladatot. Ennek átnézésére még nem nagyon volt idő, inkább a lakosságot érintő dolgokat 

nézte át. Minden lerakóba hordott, nem szelektíven gyűjtött hulladék után adó jellegű díjat 

kell fizetni. Mekkora lesz? Magasabb lesz, mint amit fizetni kellett. Olyan növekedést 

indukálna, hogy az már nem lenne elviselhető. Ha még emelkedik, tovább romlana a fizetési 

morál. 2015-től teljes átalakulás lesz, a szelektív szigeteket be kell szedni, házhoz kell menni. 

Hamarabb is be lehetne vezetni, így elkerülhető lenne a díjnövekedés. Pilismaróton az év 

végéig kerül bevezetésre, az ott szerzett tapasztalatokat lehetne hasznosítani. Új elem, hogy 

lomtanítás 2x van egy évben. Mivel lerakásra kerül, ez olyan plusz szolgáltatás, mely növeli a 

díjat. 

Hulladékgazdálkodási terv készítése eddig is kötelező volt, de változik, mert nem az 

önkormányzat fogja elkészíteni, hanem valószínű magasabb szinten kerül kidolgozásra 

Simonek Antal: Ha a lehetne hamarabb bevezetni, érdemes volna, mert a lakosság terhei így 

folyamatosan nőnek. 

Vöröskői István: A hulladékszigetek felszámolása nem jó, mert sokan hordják oda az üveget 

és a műanyagot. A szegeteket az önkormányzatok telepítették. 

Kifferné Héder Andrea: Az üveggyűjtők megmaradnának. Egyébként a szigeteket nem az 

önkormányzatok telepítették, hanem a cég, mert pályázaton nyertek rá pénzt és az önrészt is 

ők fizették. Az önkormányzatoknak csak a helyet kellett biztosítani. Csak kényelmesebb, ha 

házhoz jönnek, mintha el kell vinni. Kedvezőbb az is, hogy zsákos gyűjtés esetén kisebb 

mennyiségre is lehetne szerződni. Most abból indultak ki, hogy ugyanolyan előfizetés mellett 

két hetente vinnék el a külön- külön gyűjtött hulladékot. 

Simonek Antal: Mi lesz a salakkal, mert egyre többen fűtenek szénnel? 

Kifferné Héder Andrea: Az sajnos csak a lerakóba mehet, s az után borsos árat kell fizetni, 

de a hulladékok szelektív gyűjtésével lehet szinten tartani az árakat. 

Radovics Istvánné: Jó szervezéssel el lehetne érni, hogy már jövő év elején belevágjunk. 

Kifferné Héder Andrea: Vannak már szóróanyagok, s egy előzetes kérdőív.     

Gaál Lajos: A közmeghallgatáson is lehetne egy tájékoztatót tartani róla. 

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 84/2011. (X.5.) KKÖKt. 

határozata a szelektív hulladékszállítás megszervezéséről  

 

Kesztölc község Képviselő-testülete elfogadja Kifferné Héder Andrea a Saubermacher 

Magyarország Kft. Esztergomi fiόk telep-vezetőjének tájékoztatását a szelektív 

hulladékszállítás bevezetéséről. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: folyamatos 

 

 

2. Napirendi pont 

Közműkérelem 

Gaál Lajos: Az írásos kérelem ki lett küldve. Megbíztam Pénzügyi bizottságot, hogy tekintse 

át a lehetőségeket, s tegyen javaslatot a megoldásra. 

Nebehaj Rudolfné:  Megtárgyalták a kérést, s a következő javaslattal élnek: figyelembe véve 

az önkormányzati ingatlanok értékcsökkenését, mely az átvezetésből ered, arra a 
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megállapításra jutottak, hogy  hozzájárul az önkormányzat, de saját költségén az 

önkormányzati ingatlanra építse ki a vízóra aknát bekötéssel. Terveztesse meg, 

engedélyeztesse a Vízművel és vitelezze ki. 

Gaál Lajos: Van –e más javaslat? 

Nincs 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 85/2011. (X.5.) KKÖKt. 

határozata közműkérelemről  

 

Kesztölc község Képviselő-testülete a FÖDÉM 2000 Építőipari, Kereskedelmi és Szolgáltató 

Kft. (1066. Budapest, Jókai u. 1.) kérelmének helyt ad, és hozzájárul önkormányzati 

tulajdonú ingatlanon átvezető vízvezeték létesítéséhez.  Az ingatlan értékcsökkenésének – 

szolgalmi jog létesítésének és bejegyeztetésének  - ellentételezésére, a szolgalommal terhelt 

ingatlanra terveztesse meg, és saját költségén létesítsen egy házi vízóra aknát bekötéssel. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. november 1. 

 

3. Napirendi pont 

Súlykorlátozás az Öregfalu útjaira 

Gaál Lajos: Már tárgyaltuk, megbíztuk Kun Jánost az előkészítő munkákkal. Amennyiben 

jogszabályok engedik, 12,5 t korlátozás kerülne bevezetésre. Ez nem abszolút tiltás lenne, 

hanem eseti engedély kiadható. Az útügyi hatóság a hétre jelezte, hogy helyszíni szemlét tart, 

s utána adja meg véleményét.  

Vöröskői István: Javasolja, hogy kerüljön kidolgozásra a rendelet szövege is. A következő 

testületi ülésre kerüljön benyújtásra a komplett anyag. 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 86/2011. (IX.28.) KKÖKt. 

határozata súlykorlátozás tárgyalásának elnapolásáról 

 

Kesztölc község Képviselő-testülete a következő testületi ülésre elnapolja a súlykorlátozásról 

szóló napirendet, azzal, hogy kerüljön kidolgozásra a rendelet szövege is. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. novemberi testületi ülés 

 

4. Napirendi pont 

Tájékoztató a Kesztölci Szlovák Kisebbségi Önkormányzat 2011.évi tevékenységéről 

 

Gaálné Kara Valéria: 2010. október 3-án megtartott helyi kisebbségi önkormányzati 

képviselő választást követően megtartott alakuló ülésen a régi korábbi négy képviselőből 

alakult meg a Kesztölci Szlovák Kisebbségi Önkormányzat. Fuzik János 2002 óta képviselő, 

jelenleg az Országos Szlovák Önkormányzat elnöke. Kochnyák Sándor és Gaálné Kara 

Valéria1995-től képviselő. Az elnöki teendőket Gaálné Kara Valéria 1997 óta látja el, aki 

jelenleg a megyei szlovák önkormányzatnak is tagja. Kain Sándorné 2006 óta képviselő. 

Önkormányzatunk képviselői társadalmi megbízatásban látják el feladatukat, tehát sem 

fizetést, sem tiszteletdíjat nem kapnak munkájukért. Önkormányzatunk alapvető feladata a 

helyi szlovák nemzetiség érdekeinek védelme és képviselete, a kisebbségi közösséget 
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megillető jogosultságok érvényesítése, a kisebbségi közügyek önálló intézése települési 

szinten.    

 a nyelvművelés, a helyi szlovák kultúra értékeinek és hagyományainak megőrzése    

 a helyi szlovák oktatás megtartása, fejlesztése 

 helyi pályázat útján az alapfokú nyelvvizsga vizsgadíjának átvállalása, abban az 

esetben, ha a tanuló a középiskolai tanulmányainak megkezdéséig megszerzi azt 

 ösztöndíj- támogatás a Hátrányos Helyzetű Tanulók Arany János Tehetséggondozó 

Programban részt vevő, szlovák nyelvet is tanuló középiskolás diák számára 

együttműködések a különböző partnerekkel a szlovákságot érintő feladatok 

megoldása érdekében 

 a helyi kábelszolgáltatóknál maradjanak meg a szlovákiai csatornák 

 elképzeléseink, programjaink egyeztetése a települési és egyházi önkormányzattal 

 a helyi szlovák dalkultúra gyűjtése, megőrzése 

 a helyi kábeltévében rendszeresen bemutatni a helyi szlovák értékeket 

 MH-Stúdiósok fotó-és video felvételeinek Internetre történő feltétele 

 kapcsolattartás a hazai szlovák önkormányzatokkal 

 a Pávakör szlovákiai fellépéseinek biztosítása, szakmai minősítésre való 

felkészítésének támogatása 

 az iskolán kívüli szlovák nyelven történő gyermekfoglalkoztatás(táborok) támogatása 

 helyi szlovák receptgyűjtemény elkészítése, folyamatos gazdagítása, a „Gazdinky” 

helyi csoportjának megalakítása 

 évi két „nagyrendezvény” megtartása 

 szlovák énekes és imádságos misék megtartása havonta  

 „ Jeles napok , ünnepi szokások” program-sorozat folytatása 

 az óvoda, iskola, művelődési ház, idősek klubja szlovák nyelvű programjainak 

támogatása 

 a települési önkormányzattal kialakított rendkívül jó együttműködés további ápolása 

 

Községünk óvodája kisebbségi nevelést folytató kétnyelvű óvoda, amely mindkét nyelv 

fejlesztését szolgálja. Az óvodapedagógusok mindannyian rendelkeznek szlovák 

végzettséggel. Az óvodai élet tevékenységi formáiban mindkét nyelv használata érvényesül. 

A két nyelv használatának arányát a nevelési programban az óvodai élet kezdetén a 

gyermekcsoport nyelvismerete határozza meg. A nemzetiségi támogatás 8+4 havi bontásban 

2 426 667Ft + 1 213 333Ft = 3 640 000Ft. Iskolánkban a nyelvoktató kisebbségi oktatás a 

hagyományos nyelvoktató kisebbségi oktatás formájában valósul meg, amelyben a tanítás 

nyelve a magyar nyelv, a kisebbségi nyelv és irodalom tantárgyat tanítási óra keretében az 

első évfolyamtól oktatjuk. Három nevelő szlovák spec. kollégiumi végzettséggel, egy nevelő 

pedig spec. kollégiumi és tanári végzettséggel is rendelkezik. A nemzetiségi támogatás 8+4 

havi bontásban 3 466 667Ft + 1 840 000Ft = 5 306 667Ft 

Kisebbségi közügynek számítanak a törvényben rögzített egyéni és közösségi jogok 

érvényesülésével, a kisebbséghez tartozók érdekeinek kifejezésre juttatásával (különösen az 

anyanyelv ápolásával, őrzésével és gyarapításával, valamint a kisebbség kulturális 

autonómiájának megvalósításával és megőrzésével) összefüggő ügyek, illetve ehhez 

kapcsolódóan a kisebbségekhez tartozók meghatározott közszolgáltatások ellátásával 

összefüggő ügyek. 

Önkormányzatunk a központi működési támogatásból, a feladatalapú támogatásra a Wekerle 

Sándor Alapkezelőhöz, a Visegrádi Alaphoz, a megyei szlovák önkormányzathoz, benyújtott 

nyertes pályázatokból befolyó összegekből gazdálkodik. Gyakori az is, hogy nem maga az 

önkormányzat a pályázó, hanem valamelyik intézmény. Önkormányzatunk ezekben az 
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esetekben általában ajánló, ill. támogató szerepet tölt be. Azonban az így befolyó összeg is a 

településen élő szlovák nemzetiség javára fordítódik. Sikeres pályázatok nélkül nehéz lenne 

működésünk.  Programjainkat nem csak közösen szerveztük, hanem közösen is rendeztük a 

települési önkormányzattal, így a rendezvények költségeit is megosztotta a két önkormányzat.  

Ebben az évben eddig központi támogatásból 209 000 Ft, pályázati úton 1 879 499 Ft és 

1 000 € folyt be. 

Évenként elfogadott munka- és programterv alapján dolgozunk, az ülésekről jegyzőkönyv 

készül. Rendezvényeinket, programjainkat igyekeztünk úgy szervezni, hogy  – képviselő-

testületünk, aktivistáink, a művelődési ház szakköröseinek, intézményeink dolgozóinak, a 

stúdiósok önzetlen támogatásának köszönhetően – a „kétkezi munka bevonásával” 

csökkenthetők legyenek a kiadások. 

 Tagjai vagyunk a Pilisi Szlovákok Egyesülete és Regionális Kulturális Központjának; 

valamint a Duna-Pilis-Gerecse-Vidékfejlesztési Egyesületnek a kultúra, a 

hagyományápolás, a gasztronómia és a turisztika területén. 

 Részt vettünk a szlovák régiós bálon         

 Közösen pályáztunk Medvecké, Plavé Vozokany településsel  a Visegrádi Alaphoz  

 Március 8-án volt a „nagybőgő temetése” a művelődési házban, melyet az óvodával,  

az iskolával és a művelődési házzal közösen szerveztünk. Vendégünk volt a 

Medvecké-ből érkező „Vozokanka” népdalkör. A délutáni maskarás felvonuláson 60-

70 fiatal vett részt. Az összegyűjtött „adományokból” képviselőink ízletes vacsorát 

készítetek a farsangolóknak, akiknek létszáma estére 120 főre nőtt. Az ATV Hazai 

turizmus stábja a délutáni óráktól rögzítette az eseményeket. A táncmulatságot az éjfél 

előtt kezdődő „nagybőgőtemetés” zárta. 

 Képviselő-testületünk tagjai részt vettek a március 15-i megemlékezésen. 

 A községi borversenyen önkormányzatunk különdíját Szivek Péter gazdálkodó 

vehette át. 

 Április 13-án az Oroszlányi Szlovák Kisebbségi Önkormányzat kézműves 

szakkörének tagjai látogattak hozzánk, s bekapcsolódtak a csuhé-és kézimunka 

szakkör munkájába.  

 A Pávakör virágvasárnap a Passiót magyar, nagypénteken szlovák nyelven adta elő a 

templomban.   

 A virágvasárnapi húsvéti készülődésen a Községi Klubban közel 70 fő vett részt. 

Tavaszváró irodalmi műsorok, pilisi népi gyermekjátékok, tojásfestés, korbácsfonás, 

csuhé-nyuszik készítése színesítette a gyermekek napját. Ezen a napon ért véget a 

januárban, az iskolával közösen meghirdetett kulturális vetélkedő, közel 130 gyermek 

részvételével.  

 Véget ért a községi asztalitenisz bajnokság a Kara Lajos Kupa, amelynek 

társrendezője önkormányzatunk. E játék településünkön több mint 60 éve megszakítás 

nélkül - hol versenyszerűen, hol sportszeretetből – az egyik legnépszerűbb sportág.  

 Május 1-jén a Pávakör részt vett a Bányász Emlékhelynél tartott majálison.  

 Rész vettünk a X. Komárom – Esztergom Megyei Nemzetiségi Gyermekegyüttesek 

találkozóján és a Megyei Szlovák Nemzetiségi Óvodai Napon. 

 Megrendeztük májusban a Mária-zarándoklatot 

 Gyermeknapon játékokkal, sportszerekkel köszöntöttük az óvodásokat és az 

iskolásokat 

 Június 3-án köszöntöttük a pedagógusokat 

 Június 4-én a Pávakör  Plavé Vozokany –ban lépet föl 

 Pozsonyi egyetemistákat fogadtunk, akik kesztölci szlovák hagyományokat,  

népszokásokat, hiedelmeket gyűjtöttek  
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 A június 25-i községi Családi Napnak társrendezője volt önkormányzatunk 

 Július 9-én a Községi Klubban a polgármester úrral közösen fogadtuk az Esztergom-

Cambrai Baráti Társaság küldöttségét. A küldöttség egyik tagja kesztölci család 

leszármazottja, sikerült az unokatestvéreket meglepetésszerűen összehozni. A 

Pávakör dalcsokorral köszöntötte a családokat 

 Júliusban a tatabányai Bányász Képzőművész kör táborzáró tárlatán énekelt a Pávakör 

 Önkormányzatunk a megyei szervezésű nyitrai kiállításra a népviseletbe öltöztetett 

babát, Gaál Lajos fotó kiállításra készített fotóit és a kesztölci képeslapgyűjteményt 

küldte  

 A Szent István napi ünnepséget és a Szüreti Napokat is közösen rendezte a települési 

és a szlovák önkormányzat  

 Augusztus 30-án a Vertigo Színház vendégszerepelt nálunk 

 Szeptember 2-án a Pávakör dalcsokorral köszöntötte egy kis házi ünnepség keretében  

a falu bányászait, s önkormányzatunk koszorút helyezett el az Esztergomi úton 

található Bányász Emlékhelynél 

 Szeptember 3-án Felsőkirályi rendezte a Polgármesterek Kupája labdarúgó tornát. a 

kiutazók biztosítását önkormányzatunk kötötte meg. 

 Szeptember 3-án érkezett községünkbe vizitációra, és tartott szentmisét Dr.Erdő Péter. 

A bíboros urat a két önkormányzat nevében a szentmise előtt köszöntöttük. 

 Szeptember 4-én a szentmise után a Dr. Erdő Péter megáldotta az átadás előtt álló 

Egészségházat, ahol a Pávakör énekelt. 

 Részt vettünk a Pilisi Falvak Találkozóján Pilisszentléleken 

A Kesztölci Szlovák Kisebbségi Önkormányzat képviselő-testülete nevében köszönöm a 

lehetőséget, hogy önkormányzatunk munkájáról tájékoztathattam Önöket, továbbá köszönöm, 

hogy minden esetben megkapjuk a települési képviselő-testület és bizottságai üléseire szóló 

meghívót és előterjesztéseket. 

 

5. napirend összevonva 

Népszámlálás a nemzetiség tükrében 

Gaálné Kara Valéria:  Szombaton kezdődik a 2011. évi népszámlálás. Ennek kapcsán 

szeretnék a mai 24 ÓRA c. lap írásából idézni, melynek Nagy Mária a Komárom-Esztergom 

Megyei Szlovák Kisebbségi Önkormányzat elnöke  a következőket nyilatkozta: „Az 1993-as 

kisebbségi törvény valamint a kisebbségi önkormányzatok ’94-es megalakulása biztosítja a 

nemzetiségek érdekképviseletét, kultúrájuk, nyelvük védelmét. Az identitástudat 

megmaradásához azonban aktív közösségekre van szükség, …”  Úgy gondolom, hogy  ma itt 

Európa közepén  Szent Istváni intelmei is megszívlelendők: 

„Mert amiként különb-különb tájakról és tartományokból jönnek a vendégek, úgy különb-

különb nyelvet és szokást, különb-különb példát …hoznak magukkal, s mindez az országot 

díszíti, az udvar fényét emeli,... Mert az egy nyelvű és egy szokású ország gyenge és 

esendő.”Szeretném még Radovics Istvánné képviselő asszony gondolatait idézni, amelyek a 

Kossuth Rádióban hangzottak el 2007-ben. 

„Az én hazám 

Az én hazám Kesztölc. Kedves, hangulatos falu, amelyet a Pilis fehér sziklái sűrű erdei 

vesznek körül.  

Eseményekben gazdag történelmi múltja van, közel 950 éves. A hitelesen megtörtént 

eseményeket, legendák egészítik ki, amelyek színessé, érdekessé teszik a falumat.  

Helytörténeti munkám során azt tapasztaltam, hogy kész kincsestárat jelent a legendák,  a 

helyi elnevezések, a dűlőnevek és a megtörtént események összehasonlítása.  
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A valóságban 1250-ben Özséb esztergomi kanonok Klastrompusztán megalapította, az első 

magyar szerzetesrendet a Szent Kereszt tiszteletére, amelyet Szent Pál első remete rendjének 

neveztek el. Közel 200 évig ez a kolostor volt a Pálos rend központja. Ide látogattak az 

Árpád-házi királyok is – így történhetett, hogy II. András feleségének, Gertrudis királynőnek 

tragikus halálát, ide helyezte a szájhagyomány. A tatárjárásra emlékeztet a Tatárszállás 

dűlőnév, van a környezetünkben Bence kútja, Simon halála elnevezés is, amely a szomorú 

tartalmával a Vidám erdő és a Tündérvölgy szomszédságában helyezkedik el, - jelezve azt, 

hogy elődeinknél a bánat együtt járt az örömmel.  

Az én hazám az a hely, ahol minden évben mély tisztelettel könnyezve éneklik az emberek a 

bányász himnuszt, emlékeznek a hozzátartozóikra. A lelkükbe vésődött, miközben a bánya 

kenyeret adott, életeket is rabolt.  

Az én hazámban szlovákul beszél az, aki akar, és aki tud. Tudja, a sportpálya a Plesina, alatt 

található, nem csodálkozik azon, hogy a Magosi oldalában lévő dűlő a Boki. különbséget tud 

tenni a Pánszké és a Rehtorszké role között, és tudja azt is, hogy a legjobb szőlő a  Pri 

Urbánku környékén terem, és a kapusznik akkor jó, ha sok káposzta van benne, és a formája 

olyan, mint a butelár. 

Remek dolog az, hogy őseink átörökítették számunkra azokat az adottságokat, amelyek 

lehetővé teszik, hogy a magyar kultúra mellett a szlovák kultúra részesei is lehetünk.  

Ha távol vagyok és felidézem a „Tá kesztucká vezsa” című dalt, a dallama hangulata haza 

vezet, a falu felett őrködő templomhoz, a kedvesekhez a temetőbe, a végelláthatatlan 

szőlősorokhoz, a Pilishez, amely az állandóságot és a halhatatlanságot jelenti nekünk 

kesztölcieknek.” 

Radovics Istvánné: Elnök asszony már idézett 2007-ben, a Kossuth Rádióban elhangzott 

gondolataimból, amit köszönök. Mégis két dologgal szeretném kiegészíteni az általa 

elmondottakat. Az első, hogy 10 évvel ezelőtti népszámlálás után iskolaigazgatóként nagyon 

rosszul éreztem magam. A Lodové Noviny-ben megjelent adatok alapján Kesztölcön, 

lakosságszámának arányában a legkevesebb, 275 ember vallotta magát szlováknak. Bár 

ennek nem voltak következményei, sem anyagi, sem emberi, de érdemes elgondolkodni rajta. 

Itt volt például a szüreti mulatság, mely a helyi hagyományokban gyökeredzik, ennél sokkal 

több ember kísérte figyelemmel, vett rajta részt tevékenyen, ápolva a hagyományokat.  

Én büszkén vállalom szlovákságomat és kérem tegyék meg azt mások is. 

Szomorú apropó, mely eszembe juttatta elmondott gondolataimat, hogy tegnap halt meg 

Makovecz Imre. Ismerve munkásságát, alkotásait, emberi mentalitását, tudjuk róla, hogy 

mindig az ősi forrásokból merített, mondákból, mesékből, a történelemből. A múlt 

eseményeiből építette a jövőt. Úgy gondolom, hogy nekünk jó magyarként ugyanez lenne a 

dolgunk: ragaszkodjunk a szlovák gyökereinkhez és ápoljuk ezt a hagyományt. Vegyünk 

példát Makovecz Imréről, aki soha nem hagyta el az ő magyar gyökereit.  

 

6.  Napirendi pont 

Bursa Hungarica ösztöndíj a 2011/2012-es tanévre 

Gaál Lajos: Az írásos anyagot mindenki megkapta. Összefoglalva: a felsőfokú oktatásban 

részt vevők pályázhatnak az ösztöndíjra. Az önkormányzat által megítélt összeghez tesz az 

állam ugyan annyit. A keret évi 500. e. Ft, ezt szokta szétosztani a Szociális Bizottság. 

Radovics Istvánné: Már több éve nem változott a keret, nem lehetne emelni rajta? 

Gaál Lajos: Nagy a bizonytalanság a jövő évi költségvetés számait illetően, nem lenne 

célszerű kötelezettséget vállalni.  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 
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Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 87/2011. (IX.28.) KKÖKt. 

határozata Bursa ösztöndíjról 

 

Kesztölc község Képviselő-testülete a Bursa ösztöndíj 2012-es pénzügyi keretét 500.000.Ft-

ban állapítja meg. Az önkormányzatra eső maximális települési rész 5.000.-Ft/fő. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. novemberi testületi ülés 

 

7. Napirendi pont 

I. félévi pénzügyi beszámoló, 2011. évi költségvetés módosítása   

 

Nebehaj Rudolfné:  A Pénzügyi Bizottság az előterjesztett beszámolót elfogadásra javasolja.  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 88/2011. (IX.28.) KKÖKt. 

határozata az I. félévi pénzügyi beszámolóról 

 

Kesztölc község Képviselő-testülete az előterjesztésnek megfelelően elfogadja az 

önkormányzat 2011. I. félévi pénzügyi beszámolóját. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Gaál Lajos: A beszámolóval egyidejűleg módosítani kell a község költségvetését is. A 

módosítások lényegében az előterjesztésnek megfelelően kerültek kimunkálásra. 

Nebehaj Rudolfné:  A Pénzügyi Bizottság a költségvetés módosítását elfogadásra javasolja. 

 

Kesztölc község Önkormányzata Képviselő-testületének 13/2011.(IX.29.) önkormányzati 

rendelete az Önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 3/2011. (II.10.)  

önkormányzati rendeltének a módosításáról 

 

8. Napirendi pont 

DTKT. I. félévi beszámolója 

 

Gaál Lajos: A legutóbbi társulási ülésen fölmerült, hogy nem minden önkormányzat fizet 

ütemesen, vannak akik csak év vége felé teszik egy összegben. Többen kifogásolták ezt. 

Javaslatot tettek, hogy mindenki időarányosan fizessen. 

Vöröskői István: Javasolja, hogy a kistérség hatékonyabb behajtási szabályokat hozzon. 

Gaál Lajos: A kiküldött beszámolóval kapcsolatban van-e kérdés, hozzászólós? 

Nincs. 

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 89/2011. (X.5.) KKÖKt. 

határozata a DTKT I. félévi pénzügyi beszámolójáról 

 

Kesztölc Képviselő-testülete elfogadja a Dorogi Többcélú Kistérségi Társulás 2011. évi I. 

féléves tevékenységéről szóló beszámolót a melléklet szerint. 
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. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. október 5. 

 

9. Napirendi pont 

Közmeghallgatás időpontja 

Gaál Lajos: Javasolt időpont: 2011. november 14 –én hétfőn a Községi Klubban. Kérdezi a 

Képviselőket, hogy az időpontot elfogadják-e? 

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 90/2011. (X.5.) KKÖKt. 

határozata a közmeghallgatás időpontjáról 

 

Kesztölc Képviselő-testülete a közmeghallgatás időpontját és helyét a következőkben 

határozza meg: 2011. november 14 –én hétfőn a Községi Klubban. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. október 5. 

 

10. Napirendi pont  

Játszótér 

Gaál Lajos:  A közreműködő szervezettől kaptunk egy összehasonlító táblázatot. Ugyanazon 

játékokra 3 különböző árajánlat érkezett, van benne kedvező is. Ezek csak játékok, padokat, 

fákat a közért tenni akarók ajánlhatnak fel.  

Vöröskői István: Kérdés, hogy aki túl olcsó, nem túl veszélyes? Értve ez alatt, hogy esetleg 

nem megbízható. 

Gaál Lajos: Piliscséven is ez a cég telepített, meg voltak vele elégedve. Rendben 

lebonyolódott mindent. Javasolja a QualiSun-Garden QSGMérnöki, Tanácsadó, Kertészeti és 

Szolgáltató Kft.-t (2800 Tatabanya; Vadász u. 41. 2/4) megbízni. Van-e más javaslat? 

Szivek Péter: Egy gyakorlati kérdés? Mi az, hogy ütéscsillapító gyöngykavics? 

Gaál Lajos: Óvodában is ez van. Szó szerint értendő, olyan méretezésű kavics, amire ha 

ráesik a gyerek, nem üti meg magát. Olcsóbb, mint a hasonló célra készített műanyag 

eszközök. 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 91/2011. (X.5.) KKÖKt. 

határozata a játszótéri eszközök árajánlatáról 

 

Kesztölc Képviselő-testülete a megvalósuló játszótér játékainak beszerzésével és telepítésével 

a a QualiSun-Garden QSGMérnöki, Tanácsadó, Kertészeti és Szolgáltató Kft.-t (2800 

Tatabanya; Vadász u. 41. 2/4) bízza meg. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. október 15. 
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11. Napirendi pont 

Sportpályázat 

Gaál Lajos:  Pályázati lehetőség nyílt meg mezek és öltöző felújítása. Mezekre 1 m. Ft,  

öltöző felújításra 5 m. Ft-ra lehet pályázni. Az egyesület nyújthatja be, de szükség van az 

ingatlantulajdonos önkormányzat hozzájárulására. Ugyanakkor fenntartjuk a jogot a 

kivitelezés figyelemmel kísérésére, a pályázati elszámolásra 

Radovics Istvánné:  A sportkör vezetője elmondta, hogy milyen felújítást javasol. 

Gaál Lajos: Köszöni Radovics Istvánné képviselő-asszonynak, hogy a sportkoncepciót 

összeállította. Így a mai napon el kellene fogadni a koncepciót, az előterjesztett határozatot és 

nyilatkozatot valamint a rendeletet.  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 91/A/2011. (IX.29.) KKÖKt. 

határozata a Kesztölci Sportegyesület pályázatának támogatásáról 

 

Kesztölc Község Képviselő-testülete jelen határoztában elfogadja a az Önkormányzat 

Sportkoncepcióját. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. szeptember 29. 

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 92/2011. (IX.29.) KKÖKt. 

határozata a Kesztölci Sportegyesület pályázatának támogatásáról 

 

Kesztölc Község Képviselő-testülete jelen határoztában támogatja a Kesztölci Sport 

Egyesületet (2517 Kesztölc, Esztergomi út 1., Pk.60.299/1998/8 , adószám:19889775 

képviseli: Tóth Mihály elnök) abban, hogy a Vidékfejlesztési Minisztérium által kiadott az 

Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a Helyi Vidékfejlesztési Stratégiák 

LEADER fejezetének végrehajtásához 2011-től nyújtandó támogatások részletes feltételeiről 

szóló 76/2011. (VII. 29.) VM rendelet és a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal 

közleménye alapján ámogatási kérelmet nyújtson be a Duna-Pilis-Gerecse Vidékfejlesztési 

Egyesület 1 017 221 azonosítójú, „Iskolarendszeren kívüli sportlétesítmények bővítése, 

felújítása, eszközbeszerzés és energiatakarékos fejlesztés” elnevezésű célterületre, valamint a 

támogatási kérelemhez mellékelt dokumentáció szerinti beruházást valósítson meg az 5002. 

hrsz-ú területen lévő sportöltözőn, továbbá ahhoz, hogy az önkormányzat tulajdonát képező 

ingatlant az egyesület a hivatkozott MVH Közleményben és FVM rendeletben foglaltak 

alapján az üzemeltetési kötelezettség lejártáig használja, hasznosítsa.  

Felhatalmazza a polgármestert, hogy a határozatnak megfelelő tartalmú nyilatkozatot aláírja. 

 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: 2011. szeptember 29. 

 

Kesztölc község Képviselő-testülete 6 igen szavazattal a következő rendeletet alkotta:  

 

Kesztölc község Önkormányzata Képviselő-testületének 14/2011.(IX.29.) önkormányzati 

rendelete a helyi sportfeladatokról 
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12. Napirendi pont 

Két ülés közötti tájékoztató 

Gaál Lajos: Az írásos beszámolót mindenki megkapta. Néhány szóval kiegészíti.  

1. Sajnálattal állapították meg, hogy a Szabadság térről a virágok 80 %-át ellopták. Most nem 

a rongálás, hanem a lopás szándékával, mert el is vitték a virágokat. 

2. Holnap reggel 9-re ígérték az Egészségház használatbavételi engedélyét. Hétfőn, indul a 

rendelés.  

 

 

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot fogadta el: 

Kesztölc község Önkormányzat Képviselő-testületének 93/2011. (IX.28.) KKÖKt. 

határozata a két ülés közötti időszak eseményeiről és a lejárt határidejű határozatok 

végrehajtásáról szóló beszámolóról 

Kesztölc Község Képviselő- testülete elfogadja a két ülés közötti időszak eseményeiről és a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

Határidő: azonnal 

 

13. Napirendi pont 

Egyebek 

Simonek Antal: Sétáló utcában a padok áthelyezéséről kér választ, valamint a cafetéria 

juttatásról, melyet a közalkalmazottaknak ígértek? Van-e lehetőség rá?  

Radovics Istvánné: Az összes önkormányzati alkalmazott helyzetét meg kellene vizsgálni. 

Évek óta nem volt fizetésemelés, csak csökkenetek a jövedelmek. 

Gaál Lajos: A padok nincsenek elfelejtve, akkor érdemes elvinni, ha el van készítve a helye. 

Az iskola környékén az egyik, a másik a keresztnél. 

Második részre válaszolva elmondja, bár most rossz az anyagi helyzet, megvizsgáljuk. 

Vannak bevételi várományok, melyek, ha teljesülnek, lehet róla szó. 

 

 

Az ülésen több nem hangzott el, Gaál Lajos polgármester az ülést bezárta. 

 

 

 

 

Gaál Lajos      Bognárné dr. Solymoskövi Veronika 

polgármester        jegyző 
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